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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 9 
Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 
för Södermalms stadsdelsnämnd  
SÖD 2024/183 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till underlag för 

budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunfullmäktige fattar 
beslut om att avveckla den kommunövergripande 
verksamheten Club Reimers under år 2024. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
I detta underlag beskrivs de kommande årens utveckling och 
prioriteringar för stadsdelsnämndens kärnverksamheter samt 
nämndens strategiska satsningar, samverkan och lokala 
utvecklingsbehov som bidrar till kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och stadens vision. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ulf Wester (SD) anmälde ett eget förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de tre förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag till beslut (bilaga). 
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Ulf Wester (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco  m.fl. (V) och 
Vera-Linn Lanängen (MP) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom förslaget till beslut från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/183-2 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 2025 
med inriktning 2026 till 2027 Södermalms stadsdelsnämnd 
för uppladdning i eDok - rev 1 

 SÖD 2024/183-1.1 Bilaga 1 - SDN12 
 SÖD 2024/183-1.2 Bilaga 2 - Vatteninvesteringar-2025-

2027 
 SÖD 2024/183-1.3 Bilaga 3 - klimatinvesteringar-2025-2027 
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Södermalms stadsdelsnämnd 2024-04-
25 
 
Ärende 9  
 
Underlag för budget 2025 med 
inriktning 2026 och 2027 för 
Södermalms Stadsdelsnämnd 

 
Anne-Lie Elfvén (L)  
Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M)   
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut.  
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag till inriktningsbeslut i 

enlighet med vad som nedan anförs.  
3. Att anföra följande. 

 
Vi i Alliansen anser att varje människa bör få så stora möjligheter att forma sitt eget liv som 
möjligt. Det förutsätter att den enskilde individen själv kan styra över de verkligt avgörande 
besluten i livet. I Alliansens förslag fastslås därför tre inriktningsmål för stadens 
verksamheter.  
 

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att uttrycka sig och 
förutsättningar att leva ett självständigt liv  

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i klimatomställningen och ger 
goda förutsättningar för ett fritt närings- och kulturliv.  

3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de mänskliga rättigheterna, 
öppenhet och valfrihet. 

 
Syftet med underlaget för budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027 är att beskriva och 
analysera de kommande årens utveckling och konsekvenser för staden. Identifierade 
utvecklingsbehov och strategiska prioriteringar ska redovisas. Det är därför anmärkningsvärt 
att både initiativ och reformvilja lyser med sin frånvaro under den rödgröna majoriteten. Vi 
vill framför allt lyfta bristen på fortsatt utveckling av den samhandling mellan stadens 
verksamheter som påbörjades föregående mandatperiod. Vi får återigen rapporter från stadens 
skolor att omfattande skolfrånvaroproblematik hänvisas tillbaka från socialtjänsten till 
skolorna själva att hantera, trots att Kommunfullmäktige enhälligt ställt sig bakom 
förtydligade riktlinjer om socialtjänstens medansvar för att stabilisera elevers skolgång. 
Konkret gemensam handling är svaret på komplexa utmaningar och exempelvis skolans och 
socialtjänstens utvecklade arbetssätt visar tydligt på positiva resultat. Det är ett arbete som 
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inte kan anses vara klart eftersom så kallat stuprörstänk fortfarande förekommer inom stadens 
verksamheter. 
 
Vidare vill vi framhäva vikten av att fokusera på de barn som omhändertas och placeras av 
socialtjänsten. Omhändertagna barn är i riskzon för att dras in i kriminalitet innan, under och 
efter en placering och ökat fokus måste därför läggas på deras vård och stödinsatser. Detta 
gäller oavsett placeringsform - familjehem, HVB eller låst institution. Att dessa barn ges goda 
möjligheter att klara skolgången, samt får hälsokontroller och ett sammanhållet stöd även 
efter en placering är grunden i att förebygga framtida kriminalitet eller andra sociala problem.  
 
I Stockholm ska människor med funktionsnedsättningar kunna leva ett så gott och 
självständigt liv som möjligt. En stor del av detta är möjligheten att delta på daglig 
verksamhet och även rätten att själv välja utförare. Stockholms stad använder sig av ett LOV-
system för att kunna erbjuda ett brett utbud av daglig verksamhet, som utförs i både 
kommunal och privat regi. Men när den rödgröna majoriteten tydligt aviserar att privata 
aktörer inte är önskvärda innebär det att både utbud och kvalitet riskerar att försämras. De 
påstådda övervinster som det rödgröna styret anser görs av privata utförare inom daglig 
verksamhet lyser med sin frånvaro. Vi i Alliansen anser till skillnad från styret att 
uppskattning hos brukarna, kvalitét, mångfald i utbud samt måluppfyllelse borde väga tyngre 
än verksamhetens styrandeform. 
 
Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad gäller socialt samspel och 
fortsatt lärande. I det arbetet vill vi särskilt poängtera vikten av att i ett tidigt skede arbeta med 
värderingar. Gemensamt för en överväldigande majoritet av gärningspersonerna inblandade i 
den våldsvåg som skakat Stockholm under året är att dessa är minderåriga och pojkar. Det 
handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter fram våld som något manligt 
och önskvärt. Gemensamt är också att dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens 
insatser under många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sen förskolan men 
inte tagits på fullt allvar i tid. Men om de värderingar som ligger till grund för de grova 
våldsdåd som drabbar hela samhället inte tas på allvar i ett tidigt skede är risken att problemet 
bara växer sig allt större. 
 
Slutligen vill vi framhålla språkets betydelse och hur viktigt det är att barn som inte har 
svenska med sig hemifrån redan i förskolan får goda förutsättningar att utveckla sin svenska. 
Att förstå och kunna göra sig förstådd är nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda 
språkkunskaper är annars risken att dessa barn hamnar efter i skolan tidigt och får svårigheter 
att komma ikapp. Det pedagogiska arbetet på förskolorna bör därför fokusera mindre på 
användning av skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt samspel med andra barn och 
pedagoger. 
 
Sammantaget saknar vi viktiga initiativ och utvecklingsarbete från den rödgröna majoriteten. 
En mandatperiod måste handla om att vidareutveckla staden, inte endast förvalta.  
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Södermalms 

stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 

2024-04-25 
Ärende 9                                                                                                                                

Dnr: SÖD 2024/183 
 

 

Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  

  

Förslag till beslut 

1. Att Södermalms stadsdelsnämnd avslår förslaget 
 

2. Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till Södermalms stadsdelsnämnd med 
ett underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 utifrån 
Sverigedemokraternas reservationsbudget 2024 
 

3. Därutöver anföra följande: 
 
Sverigedemokraterna har i sin reservationsbudget för 2024 redogjort för våra visioner, 
mål och inriktningar. För att genomföra detta ska förvaltningen med berörda parter 
återkomma till Södermalms stadsdelsnämnd med ett omarbetat underlag för budget.  
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalm 

 
 

2024-04-25 
Ärende 9 

  Underlag för 
budget 2025 med inriktning 

2026 och 2027 för 
Södermalms stadsdelsnämnd   

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

 

Särskilt uttalande 
Vi vill stärka den lokala demokratin. Det var en av våra prioriteringar i 
verksamhetsplanen för 2024. Och vi vill fortsätta på den inslagna vägen under de 
nästkommande åren.  
 
I 2023 års budget fick stadsdelarna huvudansvaret för det lokala trygghetsarbetet. 
Vi valde att göra ett omtag. Med mer pengar och nya arbetsformer. Utifrån ett 
helhetstänk rotat i våra lokala förhållanden. Det här arbetet måste fortsätta. Vi ska 
göra Södermalm tryggare och trevligare. Samtidigt behöver staden centralt skjuta 
till mer resurser till vår stadsmiljö. Det behövs tillskott av medel för att kunna 
nyplantera träd i linje med stadens trädmål för att möta behovet av närhet till svala 
miljöer och lokala klimatanpassningar. Att vi får tillräckligt med resurser för 
att vårda, bevara och utveckla parkerna är en fråga som är viktig för långt fler än 
oss som bor i stadsdelsområdet. 
 
Södermalm står inför flera demografiska utmaningar. Med färre barn och fler 
äldre. Det har och det kommer att kräva tuffa beslut. Vi behöver värna den 
kommunala förskolan. Lyfta fram de kvaliteter och det särskilda uppdrag som den 
har. Inom äldreomsorgen behöver vi intensifiera arbetet med att få fram nya 
boenden (se ärende 11 på denna nämnd för ett mer utförligt resonemang) och 
samtidigt fortsätta arbetet med rekrytera och behålla medarbetare. Det senare 
kräver en klok personalpolitik. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 12 
Entledigande av ledamot i sociala delegationen  
SÖD 2024/527 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden entledigar Ingrid Leek (C) från sitt 

uppdrag som ledamot tillika vice ordförande i 
stadsdelsnämndens sociala delegation. 

2. Stadsdelsnämnden utser Lars Rottem Krangnes (C) till 
ledamot och tillika vice ordförande i sociala delegationen. 

3. Beslutet justeras omedelbart 
  
 

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (C) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat det 
gemensamma förslaget från Centerpartiet, Moderaterna och 
Liberalerna. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom förslaget till beslut från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/527-1 (Godkänd - R 1) Entledigande av ledamot i 
Södermalms stadsdelsnämnds sociala delegation 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
 

2024-04-25  
 

Ärende 12  
Entledigande av ledamot i sociala 
delegationen  

 
 

Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut  
 

2. Att utse Lars Rottem Krangnes (C) till ledamot och tillika vice ordförande i sociala 
delegationen  

 
3. Att beslutet justeras omedelbart  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 16 
Remiss om Kommunikationsprogram för Stockholms 
stad, KS 2024/112  
Remiss från kommunstyrelsen KS 2024/112 
SÖD 2024/145 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens senaste styrdokument för kommunikationsfrågor 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017–2022 ska 
ersättas med nytt styrande dokument för nämnders och 
bolagsstyrelsers kommunikationsarbete. 
 
Programmet ska stärka nämnders och bolagsstyrelsers förmåga till 
ändamålsenlig och effektiv kommunikation som bidrar till 
förtroendet för och tilliten till Stockholms stad. Det ska även 
underlätta för ett kommunikationsarbete som medverkar till 
säkerställandet av offentlighetsprincipens innebörd om 
allmänhetens och medias rätt till insyn och tillgång till information 
om kommunens verksamhet. 
 
Förvaltningen ställer sig i stort positiv till reviderat förslag på 
kommunikationsprogram. Övergripande kommunikationsmål samt 
huvudbudskapen är förvaltningen positiva till, men förvaltningen 
önskar ett förtydligande om att budskapen återspeglar stadens 
ambition. Det är positivt att programmet ligger i linje med stadens 
kvalitetsarbete och kvalitetsprogram. 
 
Förslaget har inte lika konkreta skrivningar om rollfördelningar som 
tidigare kommunikationsprogram har haft. Förvaltningen anser 
därför att ett förtydligande kring rollfördelning skulle underlätta vid 
implementeringen av programmet i den egna organisationen. 
 
Förvaltningen instämmer med att kommunikationsarbetet behöver 
förhålla sig till att såväl omvärldsfaktorer som användarbeteenden 
och digital teknik är under snabb och ständig utveckling. 
Förvaltningen önskar stadsövergripande och gemensamma 
arbetssätt, för att kunna göra ansvarsfulla och medvetna vägval. 
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Protokoll nr 5/2024 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/145-2 Svar på Remiss om 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad 

 SÖD 2024/145-1.1 (Godkänd - R 1) KS 202/112 
Tjänsteutlåtande - Kommunikationsprogram för Stockholms 
stad 

 SÖD 2024/145-1.2 Bilaga - Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 

 

Sida 11 (22)



Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-04-25 

Ärende 16  
 
Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Den offentliga sektorn i Sverige spenderar ca 2 miljarder skattekronor per år på PR, reklam 
och kommunikationstjänster från privata bolag. Utöver detta är det inte ovanligt med egna 
kommunikatörer som arbetar med att bygga organisationens varumärke, marknadsföra den 
egna verksamheten eller bedriva påverkanskampanjer. Stockholms stad är inget undantag. 
Kommunens kostnad för externt upphandlad kommunikation går på ca 110-120 mnkr per år. I 
stadens förvaltningar och bolag arbetar dessutom nära 200 kommunikatörer. 
 
Stadens kommunikationsprogram är i grunden en förutsättning för en enhetlig och 
strukturerad kommunikation såväl internt inom organisationen som externt gentemot 
entreprenörer, medborgare eller andra myndigheter. Det bidrar till effektivitet och möjliggör 
samverkan. På senare år har däremot offentliga kommunikationsverksamheter svällt i takt 
med allt mer ambitiösa målsättningar samt en föreställning om varumärken och 
marknadsföring som avgörande för medborgarnas förtroende och tillit gentemot det 
offentliga.  
 
Kristdemokraterna förhåller sig mycket skeptiska till detta. Att våra förvaltningars och bolags 
kommunikation ska vara korrekt, enkel att förstå och enkel att tillgå delar vi till fullo. Likaså 
att de ska uppfattas professionella och sakliga, samt närvarande och omhändertagande i kris 
eller under allvarliga händelser. Vi motsätter oss däremot att kommunala bolag ska bygga 
egna varumärken, att våra förvaltningar ska fokusera på att marknadsföra sina verksamheter 
samt en ökad synlighet för sakens skull. Vi motsätter oss särskilt det uttalade syftet att bedriva 
beteendepåverkande kommunikationsinsatser gentemot våra medborgare. 
 
Mot bakgrund av detta anser vi att stadens kommunikationsprogram i större utsträckning 
behöver fokusera på renodling av kommunikationsverksamheten för att återgå till en mer 
ändamålsenlig sådan, samtidigt som resurser kan frigöras för det faktiska utförandet av 
välfärdsuppdraget. Enligt Kristdemokraterna så är den bästa marknadsföringen för svenska 
kommuner en välutförd kärnverksamhet fri från symbolpolitik och slöseri – inte en ständigt 
svällande kommunikationsverksamhet.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 19 
Remiss av Ut ur utsatthet (SOU 2023:97) och Sexuellt 
utnyttjande i pornografiska syften – våldsutsatthet som 
behöver synliggöras (SOU 2023:98)  
SÖD 2024/257 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Två betänkanden Ut ur utsatthet (SOU 2023:97) och Sexuellt 
utnyttjande i pornografiska syften – våldsutsatthet som behöver 
synliggöras (SOU 2023:98) överlämnades till regeringen i slutet på 
2023. Syftet med utredningarna har bland annat varit att föreslå ett 
exitprogram för vuxna personer utsatta för prostitution och 
människohandel för sexuella ändamål samt föreslå hur tillgången 
till skydd, stöd och vård för vuxna och barn kan förbättras. 
 
Förvaltningen är positiv till att utredningarna särskilt lyfter fram 
vikten av förebyggande arbete, tidig upptäckt och ökade möjligheter 
att få skydd, stöd och hjälp. Det är även positivt att olika 
samhällsaktörers ansvar tydliggörs och att en nationell samordning 
föreslås gällande bland annat kunskapsstöd. I utredningarna föreslås 
en rad åtgärder som förutsätter att flera huvudmän och aktörer 
tillsammans utvecklar arbetet framåt med en nationell samordning 
som stöd. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/257-3 Tjänsteutlåtande, Ut ut utsatthet (SOU 
2023:97) och Sexuellt utnyttjande i pornografiska syften - 
våldsutsatthet som behöver synliggöras (SOU 2023:98) 

 SÖD 2024/257-1.1 Remiss - Sexuellt utnyttjande i 
pornografiska syften - våldsutsatthet som behöver 
synliggöras (SOU 2023:98), Volym 1 

 SÖD 2024/257-1.2 Remiss - Sexuellt utnyttjande i 
pornografiska syften - våldsutsatthet som behöver 
synliggöras (SOU 2023:98), Volym 2 

 SÖD 2024/257-1.3 Remiss - Ut ur utsatthet (SOU 2023:97) 
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 SÖD 2024/257-2 Komplettering Ut ur utsatthet (SOU 
2023:97) och Sexuellt utnyttjande i pornografiska syften - 
våldsutsatthet som b 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
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2024-04-25 

§ 20 
Remiss om Betänkande Livsmedelsberedskap för en ny 
tid (SOU 2024:8), KS 2024/253  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/253 
SÖD 2024/282 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har fått ”Remiss om Betänkande 
Livsmedelsberedskap för en ny tid” att svara på. Remissen avser en 
SOU som föreslår en utvecklad inriktning för 
livsmedelsberedskapen inklusive styrmedel för näringslivets 
medverkan. 
 
Förvaltningen är positiv till utredningen och ställer sig bakom ett 
antal förslag som bedöms säkerställa livsmedelsförsörjning och 
beredskap för Södermalms invånare. Förvaltningen föreslår att 
Livsmedelsverket också involverar kommuner i arbetet gällande 
livsmedelsbutikers lokala beredskapsåtgärder så att dessa får en 
kontinuerlig lägesbild över möjligheter och sårbarheter i sina 
geografiska områden. Vidare anser förvaltningen att en god 
livsmedelsberedskap förutsätter att länsstyrelsen får i uppdrag att 
hålla samman en bredare geografisk analys som omfattar alla länets 
kommuner och att länsstyrelsen är en part som koordinerar 
tillsammans med Livsmedelsverket 
 
Förvaltningen delar utredningens bedömning att de inskränkningar i 
den kommunala självstyrelsen som lagförslaget innebär är 
proportionerliga. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut  och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 

Sida 15 (22)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det särskilda uttalande från 
Centerpartiet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/282-2 Svar på remiss Livsmedelsberedskap för en 
ny tid 

 SÖD 2024/282-1.1 Remiss - Betänkande 
Livsmedelsberedskap för en ny tid (SOU 2024:8) 
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        Södermalms stadsdelsnämnd  
 
        2024–04–25  
 
        Ärende 20  

Remiss av betänkandet 
Livsmedelsberedskap för en ny tid 
(SOU 2024:8)  

 
 
        Lars Rottem Krangnes (C)  
 
 
 
 
Särskilt uttalande  

Utredningen Livsmedelsberedskap för en ny tid (SOU 2024:8) pekar ut en rad nya uppgifter 
för Sveriges kommuner. Befolkningens försörjningsbehov ska analyseras, distributionen av 
livsmedel planeras för att fungera i krissituationer och åtgärder vidtas för att upprätthålla 
tillgången till livsmedel. Betänkandet lyfter fram upprätthållandet av den inre marknaden och 
handeln som den enskilt viktigaste åtgärden för att säkerställa livsmedelsförsörjningen 
samtidigt som kommunerna måste vidta de åtgärder som behövs för att upprätthålla 
måltidsverksamheter i exempelvis skolor, även under allvarliga störningar i 
livsmedelsförsörjningen. En stärkt svensk självförsörjningsgrad är en förutsättning för detta.  

Det är därför av stor vikt att Stockholm som landets huvudstad och största kommun gör det 
som är möjligt för att bidra till höjda produktionsnivåer av svenska livsmedel. Kommunen 
måste nyttja det effektiva verktyg som upphandlingar är. Ett mål om 100 procent svenskt vid 
stadens matupphandlingar där så är möjligt skulle vara ett oerhört viktigt bidrag. Livsmedel 
baserade på svenska råvaror och producerade enligt svenska krav på miljö, arbetsmiljö och 
djurskydd ska vara förstahandsvalet när det är klimatsmart och/eller kan bidra till att stärka 
den svenska självförsörjningen. Det innebär självklart inte att vi ska stoppa inköp av råvaror 
och livsmedel som inte produceras i Sverige, såsom bananer eller kaffe.  

Stockholms stad och Sveriges övriga kommuner bör också köpa in och servera mer viltkött i 
sina verksamheter. Detta är ytterligare ett viktigt bidrag till att stärka livsmedelsberedskapen 
på längre sikt. Förutom att viltkött är närproducerat är det ett faktum att exempelvis gäss, 
dovvilt och vildsvin ställer till med omfattande skador för svenska lantbrukare, med minskade 
skördar som följd.  
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§ 21 
Remiss om serveringstillstånd, restaurang Södertobak, 
Bondegatan 57  
SÖD 2024/260 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

till allmänheten enligt Stockholms stads riktlinjer för 
restaurang Södertobak, Bondegatan 57, i restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
till allmänheten enligt Stockholms stads riktlinjer för 
restaurang Södertobak, Bondegatan 57, i uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Södertobak, Bondegatan 57. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/260-2 Restaurang Södertobak 
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§ 22 
Remiss om serveringstillstånd, Restaurang Solros 
Creperie, Hornsgatan 29B  
SÖD 2024/283 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

till allmänheten enligt Stockholms stads riktlinjer för 
restaurang Solros Creperie, Hornsgatan 29B, i restaurangen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Solros Creperie, Hornsgatan 29B. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/283-2 Tjänsteutlåtande, remiss om 
serveringstillstånd, Restaurang Solros Creperie, Hornsgatan 
29B  
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§ 23 
Remiss om serveringstillstånd, M/S Hamnskär, Södra 
Riddarholmshamnen, Stockholm  
SÖD 2024/300 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

till allmänheten enligt Stockholms stads riktlinjer för M/S 
Hamnskär, Södra Riddarholmshamnen, i restaurangen under 
färd, för perioden 14 april till och med 15 oktober 2024. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för M/S Hamnskär, Södra Riddarholmshamnen. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/300-2 Tjänsteutlåtande gällande remiss om 
serveringstillstånd, M/S Hamnskär, Södra 
Riddarholmshamnen, Stockholm 
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2024-04-25 

§ 24 
Remiss serveringstillstånd, Plåtparken Hammarby, 
Hammarby Slussväg 17  
SÖD 2024/312 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

till allmänheten enligt Stockholms stads riktlinjer för 
restaurang Plåtparken Hammarby, Hammarby Slussväg 17, i 
uteserveringen under perioden 15 maj till och med 15 
september 2024. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Plåtparken Hammarby, 
Hammarby Slussväg 17. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd enligt 
Stockholms stads riktlinjer. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/312-2 Tjänsteutlåtande gällande remiss, 
serveringstillstånd, Plåtparken Hammarby, Hammarby 
Slussväg 17 
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2022/1467 
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